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Bestuur 

Ook in 2021 is het al eerder aangekondigde vertrek van de voorzitter nog steeds niet 

geëffectueerd. Het is hoog tijd dat er een opvolging komt, mede door ziekte van de 

voorzitter. Verder zit het bestuur al ruim drie jaar zonder secretaris, en woont de 
penningmeester inmiddels in de provincie Friesland. Naast de voorzitter kampt nog een 

bestuurslid met gezondheidsklachten. Dit zijn de oorzaken dat de bestuursactiviteiten 

van de SVGM even werden geparkeerd, gereduceerd tot het hoogst nodige. 

De nieuw op te richten molenfederatie Gelderland had ook het gevolg dat het 

wenselijker was om de bestuursactiviteiten van de stichting even op een laag pitje te 

zetten, in afwachting van de ontwikkelingen. 

Het afgelopen jaar werd om vorenstaande redenen wederom niet vergaderd. Wel 

werden een aantal mail- en telefonische overleggen gevoerd. Dat betrof voornamelijk 

ad hoc zaken.  

De voormalige secretaris functioneert nog steeds als donateursadministratie en 

webmaster. 

Oprichting Vereniging Molenfederatie Gelderland 

In 2021 zijn er door meerdere mensen overleggen geweest inzake het aanstaande 
samengaan van de Stichting Vrienden van de Gelderse Molen met de Vereniging 

Molenfederatie Gelderland (die op 1 maart 2021 werd opgericht). 

Er was uiteraard overleg nodig over de overname van de administratie en over de 

verdeling van taken. Van de federatie waren bij die gesprekken, meestal met in totaal 

twee tot vier personen, enkele bestuursleden, soms ook de molenconsulent, betrokken. 

Van de vrienden over het algemeen de penningmeester en de donateursadministrateur/ 
webmaster. 

Het ligt in de bedoeling dat in 2022 het bestuur van de Stichting Vrienden van de 

Gelderse Molen gevormd zal worden door enkele bestuursleden van de Vereniging 

Molenfederatie Gelderland. 

Donateurs 

In 2021 verloren we vier donateurs wegens overlijden, opzegging of wegens niet 
reageren op verzoeken tot betalen. 

Er meldden zich ook negen nieuwe donateurs. Nieuwkomers ontvingen een 

welkomstbrief en een kleine attentie. 

Het bestand telde op 31 december 2021 totaal 294 donateurs.  

Bovendien waren er nog acht opzeggingen m.i.v. 1 januari 2022. Daardoor gingen we 

2022 in met 286 donateurs. 

Het aantal donateurs is, gezien de grootte van de provincie, nog steeds laag. 

Een deel van het verlies werd veroorzaakt doordat moleneigenaren hun donateurschap 

opzegden omdat ze zich hebben aangemeld als lid van de Vereniging Molenfederatie 

Gelderland.  
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Kwartaalblad De Gelderse Molen 

Het blad is conform de verwachting uitgekomen. Het blad wordt opgemaakt door de 

hoofdredacteur, die geen deel uitmaakt van het bestuur. 

In een enkel geval oogde het blad wat mager, het blad van het derde kwartaal omvatte 
slechts twaalf pagina’s, de overige drie nummers kwamen tot zestien. Dat komt omdat 

het elke keer weer een uitdaging is om voldoende kopij te vinden. In 2022 blijven we 

hopen op meer bijdragen uit het molenveld. 

Bemiddeling en advisering 

De bemiddeling in 2020 over contacten van een bij de gemeente in eigendom zijnde 

molen en de exploitant heeft het tot een verbetering geleid in de betrokkenheid van de 

eigenaar bij de molen. De gemeente is financieel tegemoetgekomen aan de exploitant 
en de onderhandelingen lijken redelijk op gang gekomen.  

Het is te hopen dat de nieuwe federatie goed werk kan gaan doen in de verbetering van 

communicatie tussen eigenaren van molens, bestuurders van stichtingen, exploitanten 

en de dienstdoende vrijwillig molenaars op die molens zodat de problemen daar 

opgelost kunnen worden. Ook wat betreft de betrokkenheid met de molens kan nog 

verbetering bereikt worden evenals aan het werven van bestuursleden voor 
molenstichtingen. 

In verband met de toewijzing van subsidie voor restauratie werd veel telefonisch 

overleg gevoerd over de restauratie van de watermolen Quadenoord en de eigenaar 

van de Koenders molen te Braamt. Er zijn ook adviezen uitgebracht over de 

aanmelding voor de molenprijs van De Hollandsche Molen door de molens Quadenoord 

en Braamt. 

Inzake restauraties van de molen te Braamt en de molenrompen in Lienden en 

Groessen zijn adviezen verstrekt aan de eigenaren van de betreffende molens. 

Contacten met provincie en gemeenten en externe organisaties 

Met een beleidsambtenaar van de provincie is eenmaal overleg geweest. Dit had 

betrekking op een reactie op een nieuw besluit over jaarlijkse onderhoudssubsidie voor 

molens in Gelderland. 

Verder is er enkele keer telefonisch contact geweest met verschillende functionarissen 
van meerdere gemeenten aangaande conflicten met exploitanten en over de biotoop 

rond een molen. 

De provincie heeft het bij erfgoed vaak over kastelen en oude kerken. Molens worden 

daarbij zelden genoemd. Het doel te gaan participeren in de provinciale erfgoedalliantie 

is inmiddels achterhaald gelet op de ontwikkelingen van een nieuw op te zetten 

molenorganisatie. 

Contacten met andere organisaties 

Het bestuur was in 2021 door persoonlijke omstandigheden niet vertegenwoordigd op 

de jaarvergadering en de molencontactdag van De Hollandsche Molen.  

De bijeenkomsten van de Molenadviesraad van De Hollandsche Molen werden door 

coronabeleid afgelast.  
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Molenexcursie 

Op zaterdag 23 mei 2020 zou er een molenexcursie zijn. In verband met de 

coronapandemie werd deze verschoven naar oktober en om dezelfde reden naar 2021. 

Omdat de pandemie roet in het eten bleef gooien is ook op dit jaar geen excursie 
gehouden.  

Mogelijk zijn alle inspanningen van de voorbereiding toch niet vergeefs geweest. De 

excursie wordt mogelijk in 2022 alsnog gedaan. 

Subsidies van de provincie 

Over het jaar 2021 is er door de provincie aan 122 molen de onderhoudssubsidie van 

€ 2.000,00 per molen uitgekeerd. Dat geeft aan dat ongeveer twintig moleneigenaren 

het kennelijk niet de moeite waard vinden om voor die € 2.000,00 een aanvraag in te 

dienen. Mogelijk speelt daarbij dat die aanvraag alleen maar kan geschieden als de 
aanvrager in het bezit is van een zogenaamde E-herkenning, Digid of eIDAS. 

We moeten helaas concluderen dat er wederom rond de € 40.000 op de provinciale 

plank is blijven liggen. Jammer, want het bestuur vreest dat dit mee kan gaan spelen 

bij het opnieuw vaststellen van het te subsidiëren bedrag door de provincie voor de 

periode 2022 en volgende jaren. 

Naast deze € 2.000 per molen, die wél monument dient te zijn, is er een bedrag van 
ruim € 75.000 en van krap € 60.000 aan restauratiesubsidie uitgekeerd aan twee 

molens, samen maakt dat een bedrag van € 133.878,00. 

Website 

De webmaster kan zich helaas nog steeds vrijwel beperken tot het plaatsen van de vier 

kwartaalbladen op de website. 

Het aanmelden voor adverteren in ons kwartaalblad kan ook online maar werd niet 

gebruikt. Ook verzoeken om inlichtingen dan wel ondersteuning komen soms op die 
manier binnen. 

Het via een formulier op de website doorgeven van adreswijzigingen en het aanmelden 

van donateurs werd sporadisch gebruikt. Het gebruik van het contactformulier door 

adverteerders uit de Verenigde Staten van Amerika is vrijwel tot nihil teruggelopen. Het 

op het formulier opgenomen verzoek dit niet te doen heeft hier misschien aan 

bijgedragen. 

Het systeem stuurt, na het invullen en verzenden van een formulier op het scherm, 

automatisch een bericht naar secretaris of donateursadministrateur, afhankelijk van het 

formulier. Die kan dan snel de benodigde acties nemen. 


